

## 時瑋辰

### 學歷

- 2009/09- 國立臺灣大學法律學系碩士班公法組（2011/09 起休學）  
2005/09-2009/06 國立臺灣大學法律學系學士班法學組畢業  
2008/07-2008/08 加州大學柏克萊分校暑期課程結業（比較政治）

### 經歷

- 2013/09- 臺灣臺中地方法院法官  
2016/07-08, 2015/07-08 臺灣臺中地方法院暑期實習講座  
2015/10 104 年度法官學院國外短期進修團（紐約大學亞美所）成員  
2011/09-2013/09 法務部司法官學院學習司法官（臺灣桃園地方法院、檢察署實習）  
2012/10-2013/04 法務部司法官學院課程諮詢委員會學習司法官代表、彙集學員意見小組成員  
2010/02-2011/06 國立臺灣大學法律學系李建良教授研究助理  
2009/09-2010/01 國立臺灣大學法律學系蔡宗珍教授教學助理  
2009/10-2010/09 國立臺灣大學法律學院研究生協會研究生代表  
2009/10-2009/11 司法院刑事廳公部門實習生  
2007/09-2011/06 國立臺灣大學法律服務社社員  
2007/09-2008/08 國立臺灣大學法律學系學生會法學教育改革小組召集人  
2006/08-2007/07 國立臺灣大學法律學系學生會會長

### 著作

- 時瑋辰（2016/10/20），「搭一座人民與司法之間的橋樑—大法官審查之省思」，社論，公視新聞議題中心（網址：<https://goo.gl/DVeJjW>）。
- 時瑋辰（2016），「法官檢察官案件量負擔大，辦案品質受影響」，全民司法改革運動第二階段分析報告，財團法人民間司法改革基金會（網址：<https://justice.care/analyses/5>）。
- 時瑋辰（2016/5/31），「司法改革沒有時間重蹈覆轍」，社論，風傳媒（網址：<http://www.storm.mg/article/>）。
- 時瑋辰（2016），「從司法信心民調及美國陪審制之演變看人民參與審判制度之引進」，104 年度法官學院國外短期進修報告。

時瑋辰（2015），「論現行司法官學院課程之缺失及改進方法」，臺灣法學雜誌 271 期，頁 33-44。

時瑋辰（2014），「法官公開評論案件之範圍及限制：法官倫理規範第 17 條第 1 項之解釋」，臺灣臺中地方法院 103 年度研究發展報告。

時瑋辰（2009），「小林村法律扶助座談會心得—請尊重他們！」，法律扶助 27 期。

時瑋辰（2008），「從法學教育目標談法學教育改革」，國立台灣大學法律學院大學生論文發表會。

### **獎學金**

第十六屆獎助各大學法律系優秀學生獎學金特優獎第一名，李模務實法學基金會。

## **Wei-Chen Shih**

### **EDUCATION**

09/2009- (Leave of Absence since 09/2011) National Taiwan University (Taiwan)

*Masters of Laws (LL.M.), not yet graduated, leave of absence since starting judicial training at Academy for the Judiciary, Ministry of Justice.*

09/2005-06/2009 National Taiwan University (Taiwan)

*Bachelor of Laws (LL.B.)*

07/2008-08/2008 University of California, Berkeley (U.S.A.)

*Summer Session, Course: Comparative Politics*

### **PROFESSIONAL EXPERIENCE**

09/2013- Judge, Taiwan Taichung District Court (Taiwan)

07/2016-08/2016, 07/2015-08/2015 Lecturer, Summer Internship Program, Taiwan Taichung District Court (Taiwan)

10/2015 Delegation Group Member, Judges Academy, Judicial Yuan (Taiwan) and U.S.-Asia Law Institute of New York University School of Law (U.S.A.)

09/2011-09/2013 Judicial Trainee, Academy for the Judiciary, Ministry of Justice (Taiwan)

10/2012-04/2013 Judicial Trainee Representative, Curriculum Advisory Council, Academy for the Judiciary, Ministry of Justice (Taiwan)

02/2010-06/2011 Research Assistant to Professor Chien-Liang Lee, National Taiwan University (Taiwan)

09/2009-01/2010 Teaching Assistant of Professor Tzung-Jen Tsai, National Taiwan University (Taiwan)

10/2009-07/2010 Graduate Students Representative, National Taiwan University Graduate Students Association of Law (Taiwan)

10/2009-11/2009 Intern, Criminal Department, Judicial Yuan (Taiwan)

09/2007-06/2011 Member, Legal Clinic, National Taiwan University College of Law (Taiwan)

09/2007-07/2008 Convener, Legal Education Reform Group of National Taiwan University Law Student Association (Taiwan)

08/2006-07/2007 President, National Taiwan University Law Student Association  
(Taiwan)

### **PUBLICATIONS (IN CHINESE)**

Wei-Chen Shih, 2016, “Bridging People and Judiciary: Reflections on the Hearing for Grand Justice Nominees”, Op/Ed (online), Public Television Service News Network.

Wei-Chen Shih, 2016, “The Case Load of Judges and Prosecutors Is Huge and Affecting the Quality of How They Handle Them,” Analysis Report for the Second Stage of the (Non-Governmental) Judicial Reform Movement (online), Judicial Reform Foundation.

Wei-Chen Shih, 2016, “There is No Time to Let History Repeat Itself for Judicial Reform”, Op/Ed (online), Storm Media (Taiwan).

Wei-Chen Shih, 2016, “What Justice Confidence Polls of the Jury System in the United States Can Tell Us About Transplanting Lay Participation Systems to Taiwan,” Research Paper of Short-Term Advanced Studies Abroad, Judges Academy, Judicial Yuan.

Wei-Chen Shih, 2015, “Methods for Improving the Current Curriculum at the Academy for the Judiciary,” *Taiwan Law Journal* 271, pp. 33-44.

Wei-Chen Shih, 2014, “Boundaries and Restrictions on Extra-Judicial Statement of Judges: Interpretation of Canon 17a of the Code of Conduct for Judges”, Annual Research Project: Taiwan Taichung District Court (Honorable Mention by Judicial Yuan).

Wei-Chen Shih, 2009, “Reflections on Shiao Lin Village Legal Aid Forum: Please Respect Them!”, *Legal Aid Quarterly* 27.

Wei-Chen Shih, 2008, “Law Education Reform from the Goals”, paper presented at 2008 National Taiwan University School of Law Undergraduates Thesis Presentation.

### **HONORS**

The 1<sup>st</sup> Place Premium Award, the 16<sup>th</sup> Annual Scholarship for Outstanding Law Students, Li Mo Pragmatic Legal Foundation (Taiwan).

### **LANGUAGES**

Chinese, English (TOEFL-iBT: 109)